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ZÁPIS Č. 1/ 2022 (351) 
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE 18. LEDNA 2022 

OD 9:00 HODIN – MICROSOFT TEAMS 
 

 
 
Přítomni:  viz prezenční listina (celkem 23 senátorů) 
 
Omluveni:  Sedláková/FEKT, Zahrádka/FCH, Homola/FaVU, Špundová/FaVU 
 
Hosté: rektor Štěpánek, kvestor Janíček, kancléř Gregorek,  

prorektorka Režňáková, prorektoři Doupovec, Hirš a Hruška 
 

Stálí hosté:  Slezáček/CESA, Bradáč/ÚSI 
 
Omluveni: Ing. Herrmannová, prorektor Grmela 
 

 

PROGRAM JEDNÁNÍ: 
 

1. Zahájení zasedání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení Zápisu ze zasedání AS VUT č. 7-N/2021 ze dne 7. 12. 2022 
4. Informace vedení VUT 
5. Informace z Rady vysokých škol 
6. Informace SK AS VUT 
7. Ekonomické záležitosti  

▪ Informace o přípravě Pravidel rozpočtu VUT v Brně pro r. 2022 
8. Legislativní záležitosti  

▪ Další legislativní záležitosti 
9. Návrh rektora na nominaci prof. Chybíka na členství v Etické komisi VUT 
10. Návrh nové Vědecké rady CESA 
11. Pedagogické záležitosti 

▪ Hodnocení kvality výuky v LS ve studijním programu BPC STC 
▪ Další pedagogické záležitosti  

12. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 
▪ Další záležitosti tvůrčí činnosti  

13. Různé  
▪ Ustavení zástupce AS VUT v komisi pro výběrové řízení pro obsazení pozice akad. 

pracovníka pro Odbor inženýrství rizik ÚSI (Ing. Pavel Krečmer, Ph.D.) 
▪ Různé 
 

 

1. ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
 
Vzhledem k závažné situaci v oblasti pandemie Covid-19 a na základě hlasování členů AS 
VUT per rollam o způsobu dnešního zasedání AS VUT, o které požádal předseda AS VUT 
Hanáček, bylo v souladu s článkem 13a Jednacího řádu AS VUT svoláno distanční zasedání 
AS VUT.  

Jednání AS VUT zahájil a řídil předseda AS VUT Hanáček, který úvodem přivítal účastníky 
dnešního zasedání, zejména hosty rektora Štěpánka, kvestora Janíčka, prorektorku 
Režňákovou, prorektory Doupovce, Hirše a Hrušku, kancléře Gregorka, tiskovou mluvčí 
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Koudelovou a přítomné členy AS VUT; dále omluvil prorektora Grmelu a Ing. Herrmannovou. 
Následně sdělil, že do funkce skrutátora z důvodu elektronického hlasování navrhuje doc. 
Steinbauera. Členové AS VUT hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.    
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
 

Předseda AS Hanáček podal návrh na schválení programu dnešního zasedání AS VUT, výše 
uvedený program byl v tomto znění schválen.  

 
Návrh usnesení AS č. 2: 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 7-N/2021 ZE DNE 7. 12. 2021  
 
Zápis z jednání AS VUT č. 7-N/2021 ze dne 7. 12. 2021 byl rozeslán členům AS VUT ke 
korekci e-mailem dne 9. 1. 2022, zápis byl následně doplněn o informace prorektora Hirše 
a Ing. Galeové – rozeslán e-mailem dne 16. 1. 2022.  

Doc. Hanáček na dnešním zasedání vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k zápisu nějaké 
připomínky. Předseda EK AS VUT RNDr. Popela sdělil, že v zápise je drobná formální chyba 
– mezera navíc, jinak byl zápis věcně dobře zpracován a nemá připomínky. Vzhledem k tomu, 
že připomínky ze strany členů AS VUT nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování 
o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 3: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 7-N/2021 ze dne 7. 12. 2021 
– verzi ze dne 16. 1. 2022. 
Hlasování: pro – 22 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
 

4. INFORMACE VEDENÍ VUT 
 

➢ Rektor Štěpánek 

Rektor Štěpánek sdělil, že jeho dnešní setkání se členy AS VUT je vzhledem k jeho končícímu 
funkčnímu období ve funkci rektora poslední, je proto vhodné zavzpomínat si na věci, kterými 
společně žili 8 let – viz níže uvedené shrnutí zásadních témat, kterými se spolu s AS VUT po 
celou dobu zabývali.  

„VUT bylo velice úspěšné v období 2007–2013, kdy se pod vedením rektora Raise připravovaly a řešily 
operační programy OP VaVPI. Získali jsme na školu více než 7 miliard Kč projektů na budování VaV 
center, podporu inovace vzdělávacího procesu a další činnosti. Tato úspěšnost ale v průběhu realizace 
přinesla i řadu problémů, které bylo nutno řešit. Jednalo se zejména o nutnost dostavby CEITEC, kde 
hrozilo nedostavění stavby a tím nesplnění projektu. Úspěch v této činnosti, tedy dostavění objektu, 
jeho vybavení přístroji a uvedení do provozu, bylo podmíněno náklady z centrálních zdrojů. Bohužel 
podobná situace byla i na některých jiných stavbách také. Namátkou lze zmínit objekt A1, který se 
prodražil tak, že nebylo možno realizovat další plánovanou stavbu pro FaVU. 

Naši činnost determinovala řada okolností, které jsme nebyli schopni ovlivnit, a které přicházely „zevně“ 
VUT. Jen zběžně jmenuji: 
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• Legislativa – nový vysokoškolský zákon, kterým se od roku 2016 měnil zcela systém hodnocení 
vysokých škol i akreditace studijních programů. Bylo nutno vytvořit nové základní dokumenty 
školy a fakult (zejména statuty), projednat, či schválit je na senátech a některé z nich registrovat 
na MŠMT. 

• VaV: metodika M17+ a její implementace. 

• Ekonomika a peníze za studenty – zrušení konceptu financování VŠ za studenta, pouze 
kontrolovány a penalizovány rychlé poklesy počtu studentů. 

• Zvýšení vlivu VaV na finance přicházející na školu – kritéria kvality. Šlo o změnu finančních 
toků, jsou posilovány finance za výzkumnou činnost i v oblasti příspěvku na studenta. 

• Covid-19. 

Všechny tyto okrajové podmínky bylo nutno zohlednit v nově vznikajících směrnicích, předpisech a při 
řízení školy. Tato činnost se ve zvýšené míře týkala nejen managementu, ale senátů, neboť ty měly roli 
připomínkovací a schvalovací. 

Ve studijní oblasti: 

• došlo ke zcela novému systému tvorby a hodnocení studijních programů, 

• získali jsme jako první technická univerzita institucionální akreditaci pro 9 oblastí 
vzdělávání (včetně dodatečného rozšíření o oblasti vzdělávání „Architektura a urbanismus“ 
a „Umění“), 

• po dlouhé a podrobné diskuzi byly vytvořeny nové předpisy a jejich aktualizace, např. 
o Studijní a zkušební řád VUT a jeho aktualizace, 
o Stipendijní řád VUT a jeho aktualizace. 

V oblasti Internacionalizace výuky a studia v zahraničí: 

• Studijní programy v EN, joint a double degree: zde se postupně daří změnit přístup fakult od 
počátečního „my to nepotřebujeme, máme stejně většinou jen české studenty a nebo studenty, 
kteří česky rozumí“ k „pokud chceme být evropskou vzdělávací institucí, tak to musíme mít“. 

• Povinnost absolvovat aspoň jeden předmět v angličtině v českých SP. 

• Povinnost pro doktorandy absolvovat část studia na zahraniční instituci (podporováno formou 
RP). 

Dalším cca před třemi lety aktuálním tématem bylo Plagiátorství a s tím související činnosti na škole, 
fakultách i součástech. 

V oblasti VaV: 
V první části zavádění M17+ se plně projevil dopad toho, že VUT nemělo v době přípravy metodiky (tj. 
do roku 2016 včetně) významný vliv na její tvorbu. I když byla zřízena při ČKR komise prorektorů, kde 
mělo VUT zastoupení, tak se bohužel tato komise často nescházela a přípravu ovládla pouze úzká 
skupina škol, ve které bohužel nebyli zástupci TVŠ. Zde se zástupci VUT jak v RVŠ, tak v ČKR 
i v předsednictvu ČKR snažili aktivně celou situaci, která spočívala v nedocenění technických výstupů 
a jejich hodnocení v M17+ změnit; na stranu hodnocení technických výstupů se podařilo získat i část 
členů RVVI, se kterými se podařilo inovovat a zpřesnit pravidla pro hodnocení zejména M1, ale i M2. 
Zde by naše snaha měla pokračovat i v dalším období. 

Další činností, která VUT zaměstnává a asi i v budoucnu zaměstnávat bude, je publikování v kvalitně 
hodnocených časopisech. Zde byla provedena od roku 2017 řada analýz, která umožnila jednak 
fakultám a součástem si uvědomit jejich pozici ve vztahu k ostatním obdobným školám v ČR, ale 
umožnila i zástupcům VUT v RVŠ a ČKR aktivně působit na změnu přístupu k M17+. Rovněž senátoři 
byli o vývoji situace pravidelně informováni.  

Proběhla mezinárodní evaluace modulů M3 až M5. S výsledky byly seznámeny F/S, navržena opatření 
ke zlepšení podle závěrů komise. Nespokojenost s hodnocením VUT jsme vyjádřili i směrem 
k hodnotitelům, i k MŠMT; hodnocení bylo very good, podán rozklad, komise nepřijala jako celek, 
provedla pouze dílčí úpravy.  

Co se nám nepodařilo dokončit a uvést v život je fond na podporu a rozvoj VaV aktivit. Ale věřím, že 
proběhlé diskuze, jak s AS VUT, tak i s vedením F/S budou podkladem pro další úvahy o tomto nástroji 
ve funkčním období nového rektora a jeho týmu. 

V oblasti internacionalizace bylo jedním z hlavních úkolů zvýšení počtu studentů samoplátců, což 
bohužel negativně ovlivnil Covid. Vznikl systém kontinuální podpory zahraničních mobilit v rámci 
programu Erasmus+, získali jsme pečeť kvality v projektu Erasmus+ „Vzdělávací mobilita jednotlivců“, 
za významné podpory studentů byla vytvořena sít ambasadorů pro zahraničí. 
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Činnosti na IS VUT byly prováděny na základě provedené analýzy IS v roce 2017-18, snahou a prioritou 
je nejen jeden společný IS pro studium a VaV, ale i webovský přístup do IS. Koncepční činnosti na IS 
i vlastním implementacím bylo spolu s AS a jeho komisemi věnováno množství času, diskuze byly nejen 
konstruktivní a otevřené, ale často i vzrušené, což svědčí o aktuálnosti této problematiky. 

Další oblastí, která zaměstnávala VUT a vyvolala značnou diskusi v AO, byla příprava a realizace části 
IS VUT pro hodnocení akademických a vědeckých pracovníků. Tato aktivita vyžadovala řadu kroků 
od analýzy systémů používaných jinými vysokými školami, přes návrh indikátorů pro hodnocení a jejich 
diskuse se zástupci F/S, přípravu „aplikace“ IS SHAP, až po vlastní hodnocení. Nejedná se o ukončený 
proces, ale bude v něm pokrčováno; systém bude i nadále zdokonalován. 

V oblasti péče o studenty jsme se snažili zejména v době covidové a potornádové, vytvořit podmínky 
pro zmenšení ekonomických dopadů na naše studenty i zaměstnance; i v tomto si vážím dobré 
spolupráce s AS a zvláště SK AS VUT. Bohužel covid nám neumožnil plesy VUT, což byla jedna 
z unikátních věcí, které se na VUT v rámci ČR uskutečňovaly pravidelně.  

Podařilo se upravit mzdový předpis, několikrát jsme zvýšili – po vzájemné dohodě s AS, F/S a 
s odborovou organizací – tarify tak, aby nebyly jedny z nejnižších na VŠ v ČR. 

Uvedený přehled toho, čím jsme se společně zabývali uplynulých 8 let, který jsem zde uvedl, v žádném 
případě není vyčerpávající. O některých agendách jsem se nezmínil, ne proto že bych o nich nevěděl, 
nebo proto, že bych je považoval za méně významné, ale prostě jen z časových důvodů. Dovolte mi 
tedy na závěr, abych vám všem za vaši činnost i spolupráci poděkoval. Pokud jsme někdy měli různé 
názory, tak jsem se snažil naslouchat, i když ne vždy jsem je poslechl. V žádném případě to ale nikdy 
nebylo motivováno osobními sympatiemi či antipatiemi, ale pouze zájmem o prospěch a rozvoj VUT. 
Snad se mi podařilo naplnit můj předvolební slogan „Peníze ne do betonu, ale do lidí“.“ 

Předseda AS VUT doc. Hanáček poděkoval jménem celého AS VUT rektoru Štěpánkovi 
a všem členům vedení za dlouholetou a velmi přínosnou spolupráci. Za dvě funkční období 
rektora a celého vedení VUT poděkoval všem za to, co pro VUT udělali a zejména za vstřícnou 
komunikaci při spolupráci s AS VUT. Je jen škoda, že toto zasedání AS je na dálku, a domnívá 
se, že členové AS VUT by uvítali, kdyby se v době, až se zlepší pandemie Covid-19, všichni 
sešli a společně se rozloučili. Rektor Štěpánek sdělil, že vítá návrh na společné setkání po 
zlepšení situace v pandemii Covid-19 a pokud bude AS VUT potřebovat, bude on i členové 
jeho týmu se svými zkušenostmi vycházet i nadále vstříc jak AS, tak samozřejmě i akademické 
obci. Ing. Kruljacová poděkovala jménem SK AS VUT za spolupráci se současným vedením 
VUT, za podporu současných aktivit SK AS VUT, včetně podpory studentských projektů. Bez 
této podpory rektora a vedení VUT by nebylo možné činnosti SK AS VUT v takovém rozsahu 
rozvíjet.  
 
➢ Prorektor Doupovec 

Prorektor úvodem sdělil, že pokračuje ve funkci prorektora pro studium, a proto se s AS VUT 
neloučí. Dále sdělil následující informace:  
▪ Dne 8. 12. 2021 proběhlo jednání DR KaM VUT s následujícími výsledky: 

o DR KaM projednala a doporučila rektorovi ke schválení Kolejní řád KaM VUT, Pravidla 
pro ubytování studentů a zaměstnanců VUT v kolejích VUT v akademickém roce 
2022/2023 a Smlouvu o ubytování. 

o Ředitelka KaM navrhovala zvýšit ceny ubytování o 17 %. DR KaM doporučila provést 
toto zvýšení ve dvou etapách, přičemž v první etapě (od 1. 2. 2022) bude zvýšení 
o 7 %. Další zvýšení cen ubytování cca o 10 % bude od 1. 7. 2022 po projednání na 
příštím zasedání DR KaM. Zdůvodnění zvýšení cen ubytování je na webu KaM. 

▪ Byl vydán nový Metodický list č. 3/2021 „Zajištění distančního ověřování studijních 
výsledků na VUT v době omezení přítomnosti studentů na vysoké škole“. Nový metodický 
list nahradil Metodický list č. 8/2020. 

▪ VUT připravuje projekt v rámci Národního programu obnovy, viz: 
https://www.msmt.cz/vzdelavani/vysoke-skolstvi/vyzva-k-predkladani-navrhu-projektu-v-
ramci-narodniho-planu 

https://www.msmt.cz/vzdelavani/vysoke-skolstvi/vyzva-k-predkladani-navrhu-projektu-v-ramci-narodniho-planu
https://www.msmt.cz/vzdelavani/vysoke-skolstvi/vyzva-k-predkladani-navrhu-projektu-v-ramci-narodniho-planu
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o Dne 11. 1. 2022 k tomu proběhla porada s děkany včetně nově zvolených. Do většiny 
aktivit by se měly zapojit fakulty, do některých centrálních činností rovněž OSZ a CVIS. 
Přípravu projektu koordinuje Odbor projektové podpory VUT.  

o MŠMT v NPO podporuje zejména aktivity související s digitalizací výuky, rozvoj 
distanční výuky a blended learning, tvorbu nových profesně zaměřených studijních 
programů, kurzy CŽV zaměřené na rozšiřování dovedností nebo rekvalifikace, tvorbu 
nových studijních programů v tzv. „progresivních oborech“, zlepšení prostupnosti 
vzdělávání na úrovni mikrocertifikátů (micro-credentials) a digitalizaci činností přímo 
souvisejících se zajištěním vzdělávací činnosti. 

o MŠMT taxativně vymezilo seznam „progresivních oborů“ v aktivitě B: 
o Digitální technologie IS/IT – Umělá inteligence, Robotika, Big data, Blockchain, 

Kybernetika, Kyberbezpečnost, eGovernment, Kreativní průmysl (založený na ICT) 
o Technologie a inženýrství – Kvantové technologie, Mikro a nanotechnologie, 

Biotechnologie, Ekotechnologie, Vesmírné technologie  
o Mobilita – Autonomní mobilita, Čistá mobilita, Alternativní pohony, Inteligentní 

mobilita (vč. inteligentní integrovaná městská doprava) 
o Kvalita životního prostředí, odpadové hospodářství a energetika – 

Dekontaminace, Oběhové hospodářství, Energetická soběstačnost 
o Stavebnictví, plánování krajiny – Tvorba krajinných struktur, Zelený design 
o Zdravotní a sociální péče – Veřejné zdraví, Virologie, Asistivní technologie, 

Digitální hygiena 

Další podrobnosti jsou uvedeny v zápise z KR ze dne 11. 1. 2022. 
 
 
➢ Prorektor Hirš 

▪ Prorektor poděkoval za velmi dobrou vzájemnou spolupráci s AS VUT a popřál všem hodně 
úspěchů v novém funkčním období nového rektora a vedení VUT. Obdobně jako rektor 
Štěpánek přislíbil AS VUT v případě zájmu další spolupráci zejména v oblasti 
internacionalizace. Doc. Hanáček poděkoval prorektoru Hiršovi za spolupráci s AS VUT.  

 
 
➢ Prorektor Hruška 

▪ Prorektor Hruška zrekapituloval, že problematiku IT shrnul ve svém komentáři rektor 
Štěpánek, a popřál všem hlavně hodně zdraví, štěstí a další dobrou spolupráci AS 
v oblasti IT na VUT v následujících letech. Předseda AS VUT doc. Hanáček poděkoval 
prorektoru Hruškovi za spolupráci s AS VUT.  

 
 
➢ Prorektorka Režňáková 

▪ Hodnocení akademických pracovníků a pracovníků VaV v roce 2022 (tj. za rok 2021): 
Upgradovaná Metodika pro zadávání informací a hodnocení akademických pracovníků 
a pracovníků VaV byla vložena do IS SHAP. Aktualizované byly i FAQ, do konce týdne 
budou k dispozici i v anglické verzi. 

▪ V platnost vstoupilo nové rozhodnutí (Rozhodnutí č. 22/2021) o finanční podpoře článků 
v časopisech publikovaných v režimu OA. Tím rozhodnutím se umožňuje spolufinancování 
publikačních poplatků ze zdrojů autora, pokud převýší limit stanovený rozhodnutím (85 tis. 
Kč) – viz internetové stránky ÚK.  

▪ Byla předložena Souhrnná zpráva o vyhodnocení rizik na VUT za r. 2021. Kromě jiného je 
v ní uvedena informace o identifikaci nového celouniverzitního rizika „Chybějící popisy 
hlavních procesů, nedostatečná procesní analýza vedoucí k optimalizaci“. Garantem rizika 
bude Mgr. Gregorek, kancléř VUT.  

 
 

https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/rozhodnuti-c-22-2021-fond-open-access-d219871
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➢ Kvestor Janíček  

Kvestor pozdravil účastníky zasedání AS VUT v novém roce 2022 a dále informoval o dvou 
oblastech: 

▪ Plán genderové rovnosti: Plán genderové rovnosti, tzv. GEP (Gender Equality Plan) byl 
projednáván na kolegiu rektora konaném dne 11. 1. 2022 – viz příloha 1b k zápisu z tohoto 
jednání. Plán byl zpracován na základě provedeného genderového auditu, současně byla 
poskytnuta i závěrečná zpráva z genderového auditu – viz příloha 1c k zápisu z výše 
uvedeného KR. Viz www:  

https://vutbr.sharepoint.com/sites/pwavut/vedeni/ZPISY%20%20KR1/Forms/AllItems.aspx?id=%2Fsites%2Fp
wavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2F2022%20Zapisy%20KR%2F2022%2D01%2D11%20Z%C3%A
1pis%201%2E%20KR&viewid=2f7b1061%2D8e24%2D4275%2Da18f%2Da4ebd48a00a6  

„Existence Plánu genderové rovnosti je podmínkou pro způsobilost VUT k účasti v Programu 
Horizon Europe. Obsah navrhovaného Plánu genderové rovnosti VUT byl verifikován s obdobnými 
dostupnými plány na jiných univerzitách a původní návrh ze strany Gender Studies jsme poměrně 
„vyladili“ a přizpůsobili pojímání tématu v kulturním okruhu technické univerzity. Vlastní dokument 
GEP je poměrně stručný; omezený v podstatě na zdůvodnění. Podmínkou uznatelnosti ze strany 
Evropské komise je však nejen deklaratorní vyjádření genderové politiky formou plánu, ale 
především jeho explicitní organizační, personální a finanční zajištění včetně harmonogramu plnění, 
což je vyjádřeno v tabulce za textovou částí dokumentu představující tzv. akční plán. Plán 
genderové rovnosti se váže rovněž na plnění Akčního plánu HR Award. Termín pro zaslání 
připomínek byl stanoven do konce týdne – pátek 14. 1. 2022. Plán je potřebné následně přeložit do 
angličtiny a vystavit jako oficiální dokument na webové stránky.“ 

▪ Rozpočtové provizorium: Kvestor úvodem sdělil, že Pravidla Rozpočtu VUT v Brně pro r. 
2022 jsou připravena k předložení k projednávání v AS VUT. Byla zpracována tak, že 
vychází z r. 2021 a reflektují potřeby rozpočtu VUT na r. 2022. Dále kvestor informoval 
o sdělení MŠMT k rozpočtovému provizoriu – viz informace na posledním KR 2021. 
V podstatě jde o poskytování Příspěvku na vzdělávací a tvůrčí činnost měsíčně (obvykle 
byl poskytován Příspěvek na celé první čtvrtletí). Trvání rozpočtového provizoria se 
odhaduje na první čtvrtrok – případně do dubna/května. Pro VUT je stanovena měsíční 
částka dle přiložené tabulky – 143,2mKč. Technicky nemá rozpočtové provizorium vliv na 
F/S. Mzdy jsou zajišťovány centrálně. Výnosově je posun Příspěvku na F/S prováděn až 
v souvislosti se zpracováním. Případně věc bude prodiskutována na KR, není však třeba 
činit žádná zásadní opatření, než zvýšit pozornost směrem k výdajům a disponibilitě zdrojů. 

Předseda AS VUT doc. Hanáček poděkoval kvestoru Janíčkovi za spolupráci s AS VUT 
v minulém funkčním období a dále sdělil, že se těší na jeho další činnost v nové roli rektora 
VUT od února 2022.  

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela úvodem požádal členy EK, aby si s ohledem na informace 
kvestora Janíčka rezervovali svůj čas pro jednání ekonomické komise na příští úterý – tj. 25. 
1. 2022 od 10 hod. (po skončení zasedání kolegia rektora) a případně i pro následující úterky 
po 9:00 hodině, nebo po 10:00 hod. (v případě, že se bude konat kolegium rektora). 
Předpokládá, že na programu jednání bude zahájení diskuse nad „Pravidly rozpočtu 2022“. 
Dále RNDr. Popela poděkoval také jménem celé EK AS VUT rektoru Štěpánkovi a členům 
vedení VUT za mnohaletou spolupráci s EK AS VUT, i když názory byly mnohdy různé, 
atmosféra byla vždy velmi dobrá. Rovněž ocenil přístup kvestora Janíčka, který považoval 
vždy za naslouchající, vstřícný a hledající konsensuální řešení, poděkování patří také jeho 
spolupracujícímu týmu. Rád přivítal návrh, že po pominutí Covidového / omikronového období 
se chtějí členové AS VUT a členové vedení VUT společně rozloučit. Dále konstatoval, že 
současně vítá i návrh, že budou nadále pokračovat ve společné diskusi a v případě potřeby 
bude AS VUT moci využít zkušeností současného vedení VUT, které jsou významné a cenné 
zejména v ekonomické oblasti. Těší se na možnou spolupráci v dalším rozvoji VUT.  
 
Zástupce CEITEC v AS VUT Ing. Krečmer sdělil, že ze zasedání AS VUT bude muset za chvíli 
odejít, a proto požádal předsedu AS doc. Hanáčka, aby mu dal slovo. Ing. Krečmer sdělil, že 
byl požádán o vzájemnou spolupráci mezi CEITEC a ÚSI, doc. Bradáč rovněž v posledních 

https://vutbr.sharepoint.com/sites/pwavut/vedeni/ZPISY%20%20KR1/Forms/AllItems.aspx?id=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2F2022%20Zapisy%20KR%2F2022%2D01%2D11%20Z%C3%A1pis%201%2E%20KR&viewid=2f7b1061%2D8e24%2D4275%2Da18f%2Da4ebd48a00a6
https://vutbr.sharepoint.com/sites/pwavut/vedeni/ZPISY%20%20KR1/Forms/AllItems.aspx?id=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2F2022%20Zapisy%20KR%2F2022%2D01%2D11%20Z%C3%A1pis%201%2E%20KR&viewid=2f7b1061%2D8e24%2D4275%2Da18f%2Da4ebd48a00a6
https://vutbr.sharepoint.com/sites/pwavut/vedeni/ZPISY%20%20KR1/Forms/AllItems.aspx?id=%2Fsites%2Fpwavut%2Fvedeni%2FZPISY%20%20KR1%2F2022%20Zapisy%20KR%2F2022%2D01%2D11%20Z%C3%A1pis%201%2E%20KR&viewid=2f7b1061%2D8e24%2D4275%2Da18f%2Da4ebd48a00a6


7 

 

čtyřech letech v rámci reciprocity spolupracoval s CEITEC. Dále sdělil, že souhlasí s návrhem 
ředitele ÚSI prof. Pospíšila a že se bude jako zástupce AS VUT ve výběrové komisi pro 
obsazování míst akademických pracovníků účastnit jednání této komise. Ing. Bradáč sdělil, že 
by považoval za vstřícné, kdyby AS VUT schválil Ing. Krečmera do této funkce ne pouze pro 
toto jedno výběrové řízení, ale na delší období – např. pro r. 2022. Doc. Hanáček sdělil, že 
stanovisko, zda bude jmenován zástupce AS VUT jen pro toto výběrové řízení, anebo zda 
bude možné jmenovat zástupce AS VUT pro delší období, přijme AS na základě diskuse, která 
proběhne v rámci samostatného jednání AS VUT v bodě 13. Různé.  
 
 
➢ Informace vedoucí OMVV Ing. Herrmannové – sdělila Mgr. Koudelová 

▪ Bylo dokončeno video o VUT česky a anglicky. Šíření probíhá obvyklými kanály, fakulty 
video již obdržely.  

▪ Dne 20. 1. 2022 od 13:00 hodin proběhne předání zlatých a stříbrných medailí rektorem 
VUT v zasedací místnosti rektora na Rektorátě VUT. Další udělená ocenění předají děkani 
na svých fakultách. 

▪ V lednu a únoru se uskuteční on-line přednáškové dny zabezpečené spoluprací odboru 
a fakult v rámci online prezentací/veletrhu Gaudeamus. Zájem má 6 fakult.   

▪ Bude pokračovat projekt Fab Lab Experience, v roce 2022 s účastí 6 fakult VUT. 
 
➢ Tisková mluvčí Mgr. Koudelová 

▪ Monitoring – viz přílohy k zápisu – rozeslány členům AS VUT e-mailem dne 18. 1. 2022. 
 
Doc. Hanáček poděkoval tiskové mluvčí Mgr. Koudelové za spolupráci s AS VUT v tomto 
funkčním období. Stejně tak poděkoval i vedoucí OMVV Rektorátu Ing. Herrmannové.  
 
➢ Kancléř Gregorek 

▪ Shrnul aktuální informace týkající se vývoje v oblasti pandemie Covid–19. MŠMT dalo na 
vědomí, že v nejbližší době neplánuje žádné další opatření ve vývoji Covid-19. Byla 
zavedena povinnost zaměstnanců testovat se 2x týdně, ale nikoli pro studenty, kteří se 
nemusí testovat z důvodu nynějšího zkouškového období, testují se pouze studenti na 
KaM, což bylo avizováno pouze v médiích, ale MŠMT nařízení nevydalo.  
Na závěr kancléř poděkoval AS VUT a SK AS VUT za spolupráci ve všech tématech, která 
společně řešili.  

Doc. Hanáček Mgr. Gregorkovi rovněž poděkoval za spolupráci, které si velmi váží a doufá, 
že tato spolupráce bude pokračovat i nadále v rámci nového vedení VUT.  
 
 

5. INFORMACE Z RVŠ 
 
Člen Předsednictva RVŠ RNDr. Popela informoval o činnostech RVŠ, které se uskutečnily od 
minulého zasedání AS VUT. Úvodem sdělil, že dnes před zahájením zasedání AS poslal 
členům EK přislíbenou prezentaci z RVŠ týkající se ERC grantů ve verzi zveřejněné do toho 
data, pro další rozbory a diskuse členů EK AS VUT. Dále RNDr. Popela informoval o jednání 
P RVŠ konaném dne 16. 12. 2021:  
1. Zahájení zasedání – předseda RVŠ prof. Pospíšil.  
2. Zprávy z užšího Předsednictva RVŠ  
Prof. Pospíšil informoval o následujících bodech: - Plánovaná a uskutečněná jednání; - 
Nominace pro obsazení pozic v pracovních a kontrolních orgánech OP JAK, Nominace 
zástupců RVŠ do pracovní skupiny pro přípravu reformy doktorského studia MŠMT; - Ostatní 
– Logotyp a vizuální identita RVŠ a SK RVŠ, Termíny zasedání na rok 2022.    
3.  Informace ze SK RVŠ – Informace sdělil Ing. Farník, na jeho vystoupení navázala diskuse 
účastníků. Diskuse se týkala zejména příspěvku na stravování studentů, pomoci studentů 
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v očkovacích centrech v souvislosti s aktuálně vydanou vyhláškou o povinném očkování.  
4. Vystoupení hostů 
Předseda ČKR prof. MUDr. Martin Bareš, Ph.D., přednesl informace týkající se jmenování 
nové vlády v souvislosti se schválením rozpočtu pro rok 2022 pro vysoké školy. Dále zmínil 
aktuální informace týkající se předložené novely doktorského studia.  
Místopředseda NAÚ RNDr. Tomáš Jelínek informoval o aktuální situaci a zveřejněných 
dokumentech, které jsou k dispozici na webových stránkách NAÚ. Upřesnil, že NAÚ očekává 
za každou VŠ pouze souhrnné informace, nikoliv detailní přehled o režimu změn výuky 
a zkoušení z důvodu proticovidových opatření.  
5. Novela vyhlášky č. 537/2006 Sb. o očkování proti infekčním nemocem 
Prezentaci vyhlášky přednesl předseda LK RVŠ JUDr. Mgr. Ing. Marek Hodulík. Vysvětlil, že 
v § 10a Zvláštní očkování proti nemoci Covid-19 byla nově stanovena povinnost, která je zde 
specifikována v odst. 1c) osobám připravujícím se na výkon zdravotnického povolání nebo 
osobám připravujícím se na výkon odborné činnosti. V této souvislosti se zabýval postavením 
a postupem VŠ v případě, že student odmítne očkování proti Covid-19. Následovala diskuse 
účastníků zasedání, v jejímž průběhu vystoupili zejména Ing. Farník, doc. Langer, JUDr. 
Hodulík, RNDr. Popela a prof. Pospíšil. V diskusi bylo zejména konstatováno, že příslušná 
ustanovení vyhlášky mohou pro studenty znamenat velké problémy, např. nebude jim 
umožněn přístup ke klinické praxi, v důsledku toho nesplní podmínky studia a budou vyloučeni.    
RNDr. Pavel Popela v diskusi uvedl, že vydavatelé vyhlášek by neměli přenášet jejich dopady 
na VŠ bez projednání s nimi. Tuto vyhlášku vydalo ministerstvo a dopady, jak ukazuje diskuse, 
budou muset řešit vysoké školy. Tento rozpor by bylo vhodné podle jeho názoru řešit, a docílit 
toho, aby se z tohoto přístupu nestal zvyk. Dále dodal, že proto je při jednáních reprezentací 
s novou vládou vhodné připomenout, že reprezentace reprezentují VŠ a jejich akademické 
obce, poskytují zpětnou vazbu a nelze příliš očekávat, že budou vysvětlujícími orgány MŠMT. 
Ve věci apelů na zdravý rozum při důsledné interpretaci právních stanovisek předsedou LK, 
vznesených v diskusi předsedou SK a předsedou ČKR, které jsou mu blízké, připomněl častý 
názor legislativců, že právní předpisy se nastavují na nejhorší možné případy. Pokud 
v minulosti nebyla kritická stanoviska reprezentací včas získána a reflektována, řešily se 
následné komplikace obtížněji. Proto i když varovné přístupy á la trójská Kassandra i v právní 
oblasti budí nevoli, přesto doporučuje jim naslouchat i v případě, kdy je vyslovuje předseda 
LK. Prof. Pospíšil navázal a doporučil oslovit asociace příslušných fakult a zjistit jejich názor 
k této záležitosti. Po proběhlé diskusi bylo přijato usnesení.  
Usnesení: Předsednictvo Rady vysokých škol vyzývá Ministerstvo zdravotnictví ČR 
a Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR, aby ve spolupráci s reprezentacemi 
vysokých škol bezodkladně vyhodnotily dopady novely vyhlášky č. 537/2006 Sb. o očkování 
proti infekčním nemocem na studenty studijních programů, které předpokládají jejich povinné 
očkování, a to zejména se zohledněním situace studentů dotčených nezdravotnických oborů, 
kteří do studia vstupovali za jiných podmínek, včetně stanovení pravidel vymahatelnosti této 
vyhlášky vůči dotčeným studentům. 
6. Informace z jednání Reprezentativní komise RVŠ 
Předsedkyně EK RVŠ JUDr. Lenka Valová prezentovala informace a závěry z jednání 
Reprezentativní komise náměstka ministra školství. Reprezentativní komise se zabývala 
návrhem rozpočtu na rok 2022, ověřením výkonů pro poskytnutí prostředků fixní části RO I 
a návrhem úpravy Pravidel. V této souvislosti zmínila i postup při rozpočtovém provizoriu, který 
upravuje § 9 zákona 218/2000 Sb. o rozpočtových pravidlech. JUDr. Valová vysvětlila, že od 
okamžiku, kdy bude rozpočtové provizorium ukončeno schválením státního rozpočtu 
Poslaneckou sněmovnou Parlamentu ČR, bude zahájeno rozpočtové jednání na Ministerstvu 
školství, MŠMT má 30 dnů na to, aby rozepsalo rozpočet vysokým školám. Podle rozpočtových 
pravidel hospodaří stát s 1/12 reálného rozpočtu minulého roku. 
Usnesení: Rada vysokých škol se obrací na Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy se žádostí 
o meziroční zachování výše dotace na zlepšení podmínek stravování studentů v ukazateli J tak, aby se 
v souladu se zveřejněným koaličním programem nové vlády nezesilovaly dopady růstu cen na studenty 
v současné covidové situaci a byla zahájena jednání k nalezení definitivní úpravy a navýšení této 
dotace. 
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7. Informace o výzvách TAČR plánovaných pro rok 2022 – prof. Ing. Petr Konvalinka, CSc., 
FEng., předseda TAČR se omluvil, bod přesunut na další zasedání RVŠ. 
8. Informace o úspěšnosti ČR v získávání prestižních ERC grantů – RNDr. Alice Valkárová, 
DrSc. Přednesla prezentaci – rozeslána členům EK AS VUT dnes, v případě zájmu mohou 
obdržet i ostatní členové AS VUT. 
Usnesení: V souvislosti s tzv. rozpočtovým provizoriem Rada vysokých škol apeluje na poskytovatele, 
aby u projektů (a to jak u projektů ve fázi realizace, tak u projektů nově podpořených) byly za uznatelné 
náklady považovány i náklady, které na projektu vznikly již od 1. 1. 2022, a ne pouze náklady, které na 
projektech vzniknou až po ukončení rozpočtového provizoria a následných s tím souvisejících krocích 
poskytovatelů. 

9. Představení nového logotypu RVŠ a SK – prof. Ing. Milan Pospíšil, CSc. informoval 
o kritériích výběru nového logotypu RVŠ a SK RVŠ. Grafický manuál byl uveden do provozu 
od 1. 1. 2022.  

Dále RNDr. Popela sdělil, že první zasedání Předsednictva RVŠ v r. 2022 se bude konat tento 
čtvrtek 20. 1. 2022 – distančně, s následujícím programem jednání:  1. Zahájení; 2. Informace 
z užšího Předsednictva RVŠ (prof. Ing. Milan Pospíšil, CSc.); 3. Informace ze Studentské 
komory Rady VŠ (Ing. Michal Farník); 4. Informace o COVID opatřeních (prof. Ing. Milan 
Pospíšil, CSc.); 5. Reflexe Rady VŠ na programové prohlášení vlády (PhDr. Petr Just, Ph.D., 
prof. Ing. Jiří Skládanka, Ph.D.); 6. Informace o výzvách TAČR (prof. Ing. Petr Konvalinka, 
CSc., FEng.); 7. Vývoj jednání o reformě doktorského studia (doc. Mgr. Daniela Jobertová, 
Ph.D.); 8. Aktualizace zásad hospodaření Studentské komory Rady VŠ; 9. Různé. 

Ing.arch. Galeová informovala o činnosti komise pro umělecké vysoké školy RVŠ, členové 
diskutují prezentovaný záměr doc. Mgr. D. Jobertové, Ph.D. uspořádat symposium 
k akreditacím ve druhé polovině roku 2022 a dále rozpracovávají náměty. Součástí symposia 
by měla být diskuse akademických a profesně orientovaných studijních programů, jejich 
kombinace (včetně příkladů z mezinárodního prostředí). Dále se členové komise zapojili do 
aktivit spojených s realizací Národního plánu obnovy v gesci Ministerstva kultury ČR. Jde 
zejména o záměr legislativního opatření spojeného s definicí Statusu umělce návaznosti na 
komplexní definici Oblasti vzdělávání 31 Umění (tedy všech dotčených profesí včetně 
architektury, designu atd.). 

Bc. Hodulíková přednesla informace o činnosti SK RVŠ:  
• Ve dnech 10. 12.–12.12.2021 se uskutečnilo výjezdní zasedání SK RVŠ v Brně, které 

hostovaly společně dvě univerzity – VUT a MUNI, zde patří velké poděkování za 
podporu organizace ze strany vedení VUT a jmenovitě členům SK AS VUT 
A. Kruljacové, K. Rovenské a V. Konupčíkovi.  

• Chystá se „Kulatý stůl“ na tématiku perzekvovaných studentů ve světě a jejich přijímaní 
na české VŠ, diskutovat se má například financování těchto studentů. SK RVŠ 
se plánuje zapojit i do projektu 11+1 – putovní výstavy na podporu perzekuovaných 
studentů v Bělorusku.  

• Začíná se s přípravami Board Meetingu – zasedání celé Evropské studentské unie, 
které se uskuteční na podzim tohoto roku v Praze.   

• Další zasedání SK RVŠ proběhne 4. 2. 2022 v Brně.  
• Předseda SK RVŠ se sešel s ministrem MŠMT Mgr. Petrem Gazdíkem, diskutovali 

například o reformě doktorského studia.   
• Studentské jízdné, odpověď na dotaz: SK RVŠ v tomto ohledu doposud nepřijalo 

usnesení. Směrem k veřejnosti se současný předseda k této problematice staví, tak že 
by bylo vhodné podporovat slevu na trase domov–studium. Ušetřené finance by měly 
být alokovány na sociální podporu studujících, např. na ubytovací stipendium, sociální 
stipendium apod. Lze předpokládat ještě možnou diskusi v rámci SK RVŠ o přesném 
stanovisku.   

• Připravuje se dokument srovnávající základní modely etického zázemí VŠ, které se 
zabývají duševní pohodou studujících na akademické půdě.   

Ing. Kruljacová doplnila, že SK RVŠ se zabývá koncepcí legislativních dokumentů týkajících 
se doktorského studia, kde probíhá připomínkové řízení legislativních změn v rámci 
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připravované novely zákona o VŠ, prorektor Doupovec je o všem informován. Studenti 
některé navržené změny vítají, některé jsou ale problematické a je třeba o nich ještě 
diskutovat. Studenti oceňují přímý kontakt s MŠMT. Dále Ing. Kruljacová sdělila informace o 
„Kulatém stole“ a o Board Meetingu Evropské studentské unie (Valné shromáždění), který 
organizuje SK RVŠ na podzim v rámci Předsednictví ČR v Radě EU. 

Následovala diskuse, v jejímž průběhu RNDr. Popela navrhl informace ze SK RVŠ týkající se 
legislativních změn v oblasti doktorského studia projednat na EK AS VUT, zejména kumulaci 
dopadů změn v kolejném, stravování a odbourání slev na jízdné pro studenty. Ing. Kruljacová 
sdělila, že pošle RNDr. Popelovi aktuální dokumenty, které obdržela z RVŠ. Bc. Hodulíková 
sdělila, že o zrušení příspěvku na jízdné obdrželi studenti informace, že tyto ušetřené 
prostředky budou využity cíleně na ubytovací anebo sociální stipendia. RNDr. Popela 
doporučil tyto záležitosti pojistit přijetím usnesení žádajícím potvrzení, aby měli studenti jistotu, 
že budou ušetřené finance skutečně na tyto záležitosti použity. Ing. Kruljacová doplnila, že 
letos se bude třetina zasedání SK RVŠ konat v Brně; na závěr přislíbila po zasedání AS VUT 
zaslat členům AS VUT Zprávu o činnosti SK RVŠ za r. 2021.  
 
 

6. INFORMACE SK AS VUT 
 
Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová sdělila, že na programu jednání SK AS VUT, které 
se konalo minulý týden, byl plán činnosti studentské komory v r. 2022. Nejdříve je plánována 
schůzka studentských organizací na VUT, která se bude konat v únoru, na programu by mělo 
být mimo jiné i představení nového vedení VUT. V neposlední řadě byl navržen termín 
letošního Plesu VUT na 9. 12. 2022, jsou objednány prostory na Brněnském výstavišti.  
 
 

7. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 

▪ Informace o přípravě Pravidel rozpočtu VUT v Brně pro r. 2022 
 
Doc. Hanáček vznesl dotaz, zda má kvestor ještě nějaké nové informace, týkající se přípravy 
Pravidel rozpočtu VUT v Brně pro r. 2022. Kvestor Janíček sdělil, že vše sdělil v rámci 
informací z vedení VUT. Předseda EK AS VUT RNDr. Popela vznesl dotaz, zda se bude 
kvestor Janíček moci zúčastnit zasedání EK AS VUT, které se bude konat distančně v úterý 
25.1. 2022 v 10:00 hodin, kvestor Janíček potvrdil účast. Dále RNDr. Popela požádal členy EK 
o rezervaci času na úterní zasedání EK AS VUT o Pravidlech rozpočtu VUT pro r. 2022.  
 
 

8. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI  
 

▪ Další legislativní záležitosti 
 
Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová sdělila, že nemá nic k projednání a diskusi.  
 
 

9. NÁVRH REKTORA NA NOMINACI PROF. CHYBÍKA NA ČLENSTVÍ V ETICKÉ KOMISI VUT 
 
Návrh rektora Štěpánka na nominaci prof. Ing. Josefa Chybíka, CSc. (FA) do Etické komise 
VUT obdrželi členové AS VUT e-mailem dne 29. 11. 2021. Na minulém zasedání AS se 
uskutečnila diskuse, v jejímž závěru bylo doporučeno projednat předložený návrh až po 
uplynutí předkládací lhůty, tj. dnes. Rektor Štěpánek doc. Hanáčkovi sdělil, že nebude tento 
návrh stahovat z programu jednání.  

Předseda AS VUT Hanáček na dnešním zasedání vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT 
k předloženému návrhu připomínky.  
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Zástupkyně FA v AS VUT Ing. arch. Galeová sdělila, že na základě diskuse uskutečněné na 
minulém zasedání AS VUT na dotaz, jestli podal návrh na nominaci zástupce FA do Etické 
komise VUT, odpověděl děkan FA Ing. arch. Kristek, že ano, ale zřejmě nebyl jeho návrh 
rektorem Štěpánkem akceptován. Ing. arch. Galeová dále vznesla dotaz na kancléře 
Gregorka, zda by došlo k nějakému prodlení, pokud by zástupce FA do Etické komise VUT 
nebyl dnes AS VUT schválen. Pokud ne, navrhuje, aby se dnes návrh neschvaloval a debata 
dále pokračovala. Kancléř Gregorek sdělil, že k žádnému prodlení v případě dnešního 
neschválení návrhu nedojde. Informoval rektora Štěpánka o diskusi na minulém zasedání AS 
VUT, ale rektor Štěpánek sdělil, že svůj návrh z programu zasedání stahovat nebude, AS VUT 
by měl k předloženému návrhu zaujmout stanovisko.  

Následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž průběhu vystoupili zejména zástupkyně FA Ing. 
arch. Galeová a Bc. Hodulíková, dále kancléř Gregorek, Ing. Kruljacová, doc. Steinbauer, doc. 
Hanáček, Mgr. Musilová, Ing. Beneš a RNDr. Popela. Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová 
sdělila, že vzhledem k dané situaci by měl podat návrh na zástupce FA do Etické komise VUT 
nový rektor VUT. Předseda PK AS VUT doc. Steinbauer sdělil, že z legislativního hlediska by 
měl nyní AS VUT k předloženému návrhu přijmout usnesení. S jeho názorem vyjádřil souhlas 
Ing. Beneš, který sdělil, že pokud rektor Štěpánek předložený návrh nestáhl, je podle něj 
legislativně třeba, aby o něm AS VUT hlasoval. Předseda EK AS VUT RNDr. Popela 
konstatoval, že když by se hlasování o usnesení AS dnes odročilo, bylo by možné požádat AS 
FA o sdělení jeho stanoviska k předloženému návrhu. Po 1. 2. 2022 bude změna vedení VUT, 
je proto diplomatičtější odročit hlasování na příští zasedání AS VUT. Předsedkyně LK AS VUT 
Mgr. Musilová sdělila, že se přiklání spíše k názoru, že by se měl AS VUT vyjádřit na dnešním 
zasedání – tj. měl by o něm hlasovat. Ing. arch. Galeová sdělila, že zástupci FA v AS VUT se 
snažili rozklíčovat situaci, a když zjistili, že děkan FA svůj návrh na zástupce do Etické komise 
VUT podal, považují záležitost za tak složitou, že nedoporučují dnes o návrhu hlasovat. 
Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová sdělila, že z vyjádření Ing. Galeové plyne, že FA má 
výhrady. Tyto měla a mohla AS VUT již dříve oficiálně sdělit. Toto stanovisko uvádí z hlediska 
procesního, ve vztahu k AS VUT, nehodnotí samotnou nominaci člena do Etické komise. Doc. 
Steinbauer v návaznosti na výše uvedenou diskusi sdělil, že když je návrh legislativně 
předložen, ale existují pochybnosti ze strany FA, měl by AS VUT přijmout usnesení, ve kterém 
požádá o stanovisko AS Fakulty architektury. Mgr. Musilová s tímto návrhem souhlasila – 
vzhledem k informacím od zástupců z FA v AS VUT by mělo být hlasování AS VUT 
o předloženém návrhu podloženo všemi informacemi, které by zdůvodňovaly a objasňovaly 
stanovisko AS VUT široké akademické obci VUT. Po diskusi doc. Hanáček podal návrh na 
schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 4: 
Akademický senát VUT odkládá hlasování o návrhu na nominaci prof. Ing. Josefa Chybíka, 
CSc. do funkce člena Etické komise VUT a na základě diskuse na zasedání AS VUT žádá AS 
Fakulty architektury o dodání stanoviska k uvedené nominaci k datu 31. ledna 2022.  
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 4 hlasy. 
 

 
10. NÁVRH NOVÉ VĚDECKÉ RADY CESA 
 
Rektor Štěpánek předložil AS VUT ke schválení návrh nové Vědecké rady CESA VUT v Brně 
(dále VR CESA) e-mailem dne 14. 1. 2022, návrh zaslala ředitelka CESA RNDr. Lepková. 
Členům AS VUT byl návrh rozeslán bezprostředně po doručení. Dle sdělení RNDr. Lepkové 
čtyřletý mandát VR CESA končí dne 14. 2. 2022 (viz čl. 21 odst. 4 Statutu CESA), proto CESA 
VUT předkládá návrh na nové složení VR CESA. Podle Statutu CESA čl. 21, odst. 3 má VR 
CESA 7 členů. Ze stávající VR CESA ukončí svoje členství doc. Mgr. Daniel Jandačka, Ph.D., 
ostatní členové budou v práci VR CESA pokračovat v dalším období. Novým členem je 
navrhován doc. PaedDr. Emanuel Hurych, Ph.D. Jednací řád VR CESA byl schválen AS VUT 
dne 12. 9. 2017.  
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Návrh složení Vědecké rady CESA:  

Předseda: RNDr. Hana Lepková (VUT CESA; Technická 2896/2, Brno 616 69) 
Tajemník: doc. PaedDr. Pavel Korvas, CSc.; (VUT CESA; Technická 2896/2, Brno 616 69) 
Členové:  

- doc. Ing. Jana Kolářová, Ph.D.; (VUT FEKT UBMI; Technická 12, Brno 616 00) 

- prof.  Ing. Ivo Provazník, Ph.D.; (VUT FEKT UBMI; Technická 12, Brno 616 00 

- doc. PaedDr. Emanuel Hurych, Ph.D.; (MU, FSpS, Katedra společenských věd a 
managementu sportu; Kamenice 5, 625 00 Brno 

- doc. Ing. Marek Penhaker, Ph.D.; (VŠB – TU, FEI, Katedra kybernetiky a biomedicínského 
lékařství; 17. listopadu 15, Ostrava Poruba 708 33 

- doc. Ing. Daniel Schwarz, Ph.D.; (MU, LF, Institut biostatiky a analýzy LF; Kamenice 

126/3, Brno 625 00) 

 
Předseda AS VUT Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS k tomuto návrhu nějaké 
připomínky a zda o něm chtějí hlasovat již na dnešním zasedání. V tom případě by AS VUT 
musel schválit usnesení o zkrácení předkládací lhůty. Stálý host v AS VUT PaedDr. Slezáček 
sdělil, že by byl rád, kdyby mohl AS VUT na dnešním zasedání návrh projednat / schválit. 
Vzhledem k tomu, že žádné připomínky nebyly vzneseny, hlasovali členové AS VUT 
o schválení níže uvedených dvou usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 5: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení 
předkládací lhůty k projednání návrhu Vědecké rady CESA pro nové funkční období.  
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
Návrh usnesení AS č. 6: TAJNÉ HLASOVÁNÍ  

Akademický senát VUT schvaluje Vědeckou radu CESA pro nové funkční období ve složení: 
Předseda: RNDr. Hana Lepková (VUT CESA; Technická 2896/2, Brno 616 69) 
Tajemník: doc. PaedDr. Pavel Korvas, CSc.; (VUT CESA; Technická 2896/2, Brno 616 69) 

Členové:  
- doc. Ing. Jana Kolářová, Ph.D.; (VUT FEKT UBMI; Technická 12, Brno 616 00) 

- prof.  Ing. Ivo Provazník, Ph.D.; (VUT FEKT UBMI; Technická 12, Brno 616 00) 

- doc. PaedDr. Emanuel Hurych, Ph.D.; (MU, FSpS, Katedra společenských věd a 
managementu sportu; Kamenice 5, 625 00 Brno) 

- doc. Ing. Marek Penhaker, Ph.D.; (VŠB – TU, FEI, Katedra kybernetiky a biomedicínského 
lékařství; 17. listopadu 15, Ostrava Poruba 708 33) 

- doc. Ing. Daniel Schwarz, Ph.D.; (MU, LF, Institut biostatiky a analýzy LF; Kamenice 
126/3, Brno 625 00) 

 Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
 

11. PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 

▪ Hodnocení kvality výuky v LS ve studijním programu BPC STC 
 
Závěreč. zprávu „Hodnocení kvality výuky studenty CESA VUT v Brně ve studijním programu 
sportovní technologie v letním semestru 2020-2021“ (Zkratka BPC STC = Bakalářské prezenční 

studium Sportovní technologie), kterou zaslala ředitelka CESA RNDr. Lepková, předložil rektor 
Štěpánek e-mailem dne 14. 1. 2022 – rozeslána bezprostředně všem členům AS.  

Předseda AS VUT Hanáček na dnešním zasedání AS vznesl dotaz, zda mají členové AS 
k tomuto návrhu nějaké připomínky a zda chtějí o návrhu hlasovat již na dnešním zasedání. 
V tom případě by AS VUT musel rovněž schválit usnesení o zkrácení předkládací lhůty.  

Předseda PK AS VUT doc. Steinbauer sdělil, že nemá zásadní připomínky, pouze zmínil ne 
úplně jasné grafy (čísla dle jeho názoru nejsou zcela dopočitatelné). Srovnával svůj názor 
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s předsedou EK RNDr. Popelou, který souhlasil s jeho námitkou. Dle názoru RNDr. Popely by 
se touto problematikou měla zabývat EK AS VUT, která by měla dát stanovisko a doporučení, 
ke zpracování zpráv ve srovnatelném obsahu. Sjednocení statistik ve zprávách by pomohlo 
i v oblastech ekonomiky – tj. v oblasti financovaných studií na VUT. Ing. Beneš sdělil, že 
souhlasí s názorem doc. Steinbauera a současně upozornil, že institut zkracování předkládací 
lhůty je výjimečný a neměl by být používán často. Předkladatelé by si měli uvědomit, že 
existuje standardní legislativní proces a své návrhy AS VUT předkládat včas. Doc. Hanáček 
na závěr požádal doc. Steinbauera, aby předloženou zprávu projednala PK AS VUT a sdělila 
své stanovisko.  
 
 

12. ZÁLEŽITOSTI KOMISE PRO TVŮRČÍ ČINNOST AS VUT 
 

▪ Další záležitosti tvůrčí činnosti 
 
Předseda KTČ AS VUT prof. Štětina sdělil, že žádné nové záležitosti nebyly KTČ AS VUT 
projednávány.  

Místopředseda KTČ AS VUT doc. Apeltauer sdělil, že od 1. 2. 2022 nastupuje do funkce 
proděkana na FAST VUT, a proto mu skončí členství v AS VUT. Příštího zasedání AS VUT se 
již nebude účastnit, a chtěl by se tímto rozloučit se členy AS VUT. Doc. Apeltauer poděkoval 
všem členům AS VUT za spolupráci, která se v minulých letech odehrávala z důvodu 
pandemie Covid-19 zejména v elektronické podobě. Je rád, že v loňském roce alespoň stihl 
AS VUT uskutečnit v létě výjezdní zasedání AS VUT. Těší se někdy v budoucnu na viděnou. 
Předseda AS VUT Hanáček poděkoval doc. Apeltauerovi za jeho činnost v AS VUT, v jejímž 
rámci odvedl pro AS VUT hodně práce i nad rámec svých povinností. Na závěr do. Hanáček 
popřál doc. Apeltauerovi hodně úspěchů v jeho nové práci. RNDr. Popela se připojil 
k poděkování doc. Hanáčka, zejména za spolupráci v EK AS VUT a sdělil, že v budoucnu 
očekává další setkání v rámci jednání EK AS VUT.  
 
 

13. RŮZNÉ  
 

▪ Ustavení zástupce AS VUT v komisi pro výběrové řízení pro obsazení pozice 
akad. pracovníka pro Odbor inženýrství rizik ÚSI 

 
Ředitel ÚSI prof. Pospíšil požádal předsedu AS Hanáčka o projednání v souladu s čl. 5, odst. 
1 a) Řádu výběrových řízení VUT o nominaci zástupce AS VUT v komisi pro výběrové řízení 
pro obsazení pozice akademické/ho pracovnice/pracovníka – profesora/profesorky s úvazkem 
0,1 pro Odbor inženýrství rizik ÚSI, předběžný souhlas s účastí v komisi vyjádřil Ing. Pavel 
Krečmer, Ph.D. Dále prof. Pospíšil požádal, pokud by bylo možné, schválit ustanovení 
zástupce AS ve výběrových komisích ÚSI pro celé funkční období akademického senátu tak, 
aby nemusel být schvalován zástupce AS VUT pro každé výběrové řízení separátně. Svůj 
souhlas s členstvím v komisi potvrdil Ing. Krečmer na dnešním zasedání AS VUT – viz str.  6-7 
zápisu.  
 
Řád výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků, Článek 5 Složení komise pro 
výběrové řízení pro obsazování míst akademických, výzkumných a vývojových pracovníků: 

1. Členem komise pro výběrové řízení pro obsazování míst akademických, výzkumných a vývojových 
pracovníků (dále jen „komise“) musí být vždy:  

a) zástupce akademického senátu příslušné fakulty nebo zástupce ostatních součástí v Akademickém 
senátu VUT; nemá-li příslušná součást svého zástupce, může jím být i jiný zástupce navržený 
Akademickým senátem VUT,  

b) významný akademický pracovník z příslušné fakulty nebo vysokoškolského ústavu.  
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2. Vyhlašovatel má povinnost o vypsání výběrových řízení a termínech jednání komise v dostatečném 
předstihu příslušný akademický senát fakulty anebo VUT informovat a požádat o případnou nominaci 
člena akademického senátu do výběrové komise. 

 
Následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž průběhu AS VUT zvažoval, zda schválit zástupce 
AS VUT do komise pro výběrové řízení jen pro toto jedno výběrové řízení, anebo jej schválit 
na delší časové období. Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová sdělila, že by bylo zřejmě 
jednodušší, kdyby byl schválen zástupce AS VUT pro delší období, ale z článku 5 odst. 2. 
Řádu výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků VUT tato možnost 
jednoznačně nevyplývá. Proto doporučuje v této záležitosti požádat PrO Rektorátu o jeho 
stanovisko. Po diskusi členové AS VUT hlasovali tajně o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 7: TAJNÉ HLASOVÁNÍ 

Akademický senát VUT schvaluje Ing. Pavla Krečmera, Ph.D. jako zástupce AS VUT do 
komise pro výběrové řízení pro obsazení pozice akademické/ho pracovnice/pracovníka – 
profesora/profesorky s úvazkem 0,1 pro Odbor inženýrství rizik ÚSI. 
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 

▪ Různé  
 
Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová vznesla dotaz, zda by se příští zasedání AS VUT 
mohlo konat prezenční formou, např. v Aule na FEKT, kde by mohly být z důvodu pandemie 
Covid-19 dodrženy velké rozestupy mezi členy AS VUT. Členové AS VUT a nové vedení VUT 
by se pak spolu mohli lépe seznámit. Doc. Hanáček sdělil, že dnešní distanční jednání svolal 
na základě výsledku hlasování členů AS VUT o formě zasedání. Přestože souhlasí s návrhem 
Ing. Kruljacové, nedokáže jí nic slíbit, protože dopředu nikdo neví, jaký bude mít další vlna 
Covid-19, způsobená novou mutací omikron, průběh.  

RNDr. Popela zrekapituloval, že zasedání EK AS VUT týkající se zahájení projednávání 
Pravidel rozpočtu VUT v Brně pro r. 2022 se bude konat v úterý 25. 1. 2022 po skončení 
zasedání kolegia rektora od 10:00 hod. 

Doc. Hanáček poděkoval všem účastníkům dnešního zasedání AS VUT za účast 
a konstatoval, že se bude těšit za 4 týdny na další zasedání AS VUT způsobem, který bude 
dohodnut dle situace v oblasti pandemie Covid-19.   
 

 
   

 
USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 1/2022 DNE 18. 1. 2022 

 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.    
 

UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  
 

UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 7-N/2021 ze dne 7. 12. 2021 
– verzi ze dne 16. 1. 2022. 
 

UAS 4 
Akademický senát VUT odkládá hlasování o návrhu na nominaci prof. Ing. Josefa Chybíka, 
CSc. do funkce člena Etické komise VUT a na základě diskuse na zasedání AS VUT žádá AS 
Fakulty architektury o dodání stanoviska k uvedené nominaci k datu 31. ledna 2022.  
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UAS 5 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení 
předkládací lhůty k projednání návrhu Vědecké rady CESA pro nové funkční období.  
 

UAS 6 TAJNÉ HLASOVÁNÍ  

Akademický senát VUT schvaluje Vědeckou radu CESA pro nové funkční období ve složení: 
Předseda: RNDr. Hana Lepková (VUT CESA; Technická 2896/2, Brno 616 69) 
Tajemník: doc. PaedDr. Pavel Korvas, CSc.; (VUT CESA; Technická 2896/2, Brno 616 69) 

Členové:  
- doc. Ing. Jana Kolářová, Ph.D.; (VUT FEKT UBMI; Technická 12, Brno 616 00) 

- prof.  Ing. Ivo Provazník, Ph.D.; (VUT FEKT UBMI; Technická 12, Brno 616 00) 

- doc. PaedDr. Emanuel Hurych, Ph.D.; (MU, FSpS, Katedra společenských věd a 

managementu sportu; Kamenice 5, 625 00 Brno) 

- doc. Ing. Marek Penhaker, Ph.D.; (VŠB – TU, FEI, Katedra kybernetiky a biomedicínského 
lékařství; 17. listopadu 15, Ostrava Poruba 708 33) 

- doc. Ing. Daniel Schwarz, Ph.D.; (MU, LF, Institut biostatiky a analýzy LF; Kamenice 
126/3, Brno 625 00) 

 

UAS 7 TAJNÉ HLASOVÁNÍ 

Akademický senát VUT schvaluje Ing. Pavla Krečmera, Ph.D. jako zástupce AS VUT do 
komise pro výběrové řízení pro obsazení pozice akademické/ho pracovnice/pracovníka – 
profesora/profesorky s úvazkem 0,1 pro Odbor inženýrství rizik ÚSI. 
 
 

 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 15. 2. 2022 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Rektorát, Antonínská 1 

nebo prostřednictvím MICROSOFT TEAMS. 

     
 
 
 

Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r.  
     předseda AS VUT v Brně 

 
 

Zapsala: Jarmila Cardová 


